



## ED 6- Détachement de travailleurs : renforcer et approfondir la coopération transnationale 2023-2024

## ED 6- Posting of workers: strengthening and deepening transnational cooperation 2023-2024

## Ateliers de partage en ligne/Online sharing workshops

## Agenda prévisionnel/Draft agenda

Chaque atelier permettra le partage des travaux réalisés au cours du projet et la mise en discussion d'une thématique avec les participants.

Each workshop will provide the sharing of work carried out during the project and the discussion of a topic with the participants.

N°	Date	Horaires/Schedule	Thématique/ Topic	Presentations des plans de coopération (sous réserve confirmation)/ Cooperation plans presentation (to be confirmed)
1	27 Mars 2024/ March the 27th 2024	10-12 :30 AM (Paris time)	Informen une audience cible	BG-DE
			Inform a target audience	
2	3 avril 2024/ April the 3rd 2024	10-12 :30 AM (Paris time)	Efficacité et pérennité des coopérations	BE-PT ES-PT
			Effectiveness and sustainability of cooperation	
3	15 avril 2024/ April the 15th 2024	10-12 :30 AM (Paris time)	Trouver des solutions pragmatiques à des problématiques émergentes	NO-PL BG-DE-SK NL-PT-SK
			Finding practical solutions to emerging issues	
4	7 mai 2024/ May the 7th 2024	10-12 :30 AM (Paris time)	Coopération transnationale entre ONG et autorités publiques	DE-PL BG-DE DE-SI
			Transnational cooperation between NGO and public authorities	
5	13 mai 2024/ May the 13th 2024	10-12 :30 AM (Paris time)	La santé au travail des travailleurs détachés	DE-NO BG-ES-FR-PL-PT-RO
			Occupational health of posted workers	

Les réunions se tiendront en ligne, sur ibridge/ The meetings will be held on line, on ibridge

Langues disponibles/Available languages: English, français

Inscriptions en ligne seulement/ online registrations only



## Cooperation plans to be presented

### **March 27 and May 7, 2024- BG-DE:**

Cooperation plan between Berlin Advisory Centre for Migration and Decent Work (BEMA) by Arbeit und Leben Berlin-Brandenburg and the Labour mobility directorate of the GLI EA-Bulgaria.

Updating and dissemination of a digital interactive information brochure for Bulgarian mobile workers working in Germany in transport, construction and care sectors.

Strengthening of cooperation process through participation in a local and interinstitutional working group dedicated to worker mobility, joint information and prevention actions, trainings for consultants and inspectors and the signing of a cooperation agreement.

### **April 3, 2024- ES-PT:**

Cooperation between the ACT (Authority for Working Conditions) of Portugal and the OEITSS (State Agency for Labour Inspection and Social Security) of Spain. Operational implementation of a cooperation agreement facilitating the exchange of information between the two authorities and the monitoring of procedures.

### **April 3, 2024- BE-PT:**

Cooperation between the ACT (Authority for Working Conditions) of Portugal and the FPS Employment (Federal Public Service - Employment, Labour and Social Dialogue). Establishment of a network of local correspondents, with the aim of contributing to operational cooperation between Belgium and Portugal on situations of posting of workers in order to guarantee compliance with regulations and the rights of posted workers and better fight against fraudulent situations.

### **April 15, 2024- NO-PL:**

Cooperation plan between the Norwegian Labour Inspection Authority (Arbeidstilsynet) and the State Labour Inspection of Poland aimed at identifying the business model of prefabricated houses in order to address issues related to posting investigation process.

### **April 15- BG-DE-SK:**

Cooperation plan between the National Labour Inspectorate of Slovakia, Berlin Advisory Centre for Migration and Decent Work (BEMA) by Arbeit und Leben Berlin-Brandenburg and the Labour mobility directorate of the GLI EA in Bulgaria-to resolve a real situation involving Bulgarian posted workers in the care sector. Two-stage cooperation plan: a joint inspection and an information campaign.

### **April 15- NL-PT-SK:**

Cooperation plan between the National Labour Inspectorate of Slovakia, the ACT (Authority for Working Conditions) of Portugal, the Ministry of Social Affairs and Employment of Netherlands with the contribution of the State Office of Labour Inspection of Czech Republic. The plan aims to improve the information about posting regulation provided to Slovak temporary work agencies.

### **May 7- DE-PL:**

Cooperation plan between the State Labour Inspection of Poland and Berlin Advisory Centre for Migration and Decent Work (BEMA) by Arbeit und Leben Berlin-Brandenburg to train the Polish speaking consultants and upgrade mutual acquaintance.

### **May 7- DE-SI :**

Cooperation plan between the Labour inspectorate of the Republic of Slovenia and Berlin Advisory Centre for Migration and Decent Work (BEMA) by Arbeit und Leben Berlin-Brandenburg to improve information given to third countries nationals posted workers.

### **May 13- DE-NO:**



Funded by the  
European Union



Cooperation plan between the Norwegian Labour Inspection Authority (Arbeidstilsynet), the Regional Protection Commissioners in Norway and Arbeit und Leben Hamburg and Berlin Germany to train professionals responsible for informing posted workers and improving prevention in terms of occupational health.

**May 13- BG-ES-FR-PL-PT-RO:**

Cooperation plan between the Labour mobility directorate of the GLI EA in Bulgaria, the OEITSS (State Agency for Labour Inspection and Social Security) of Spain, the French General Directorate of labour, State Labour Inspection of Poland, the ACT (Authority for Working Conditions) of Portugal, and the Labour Inspectorate in Romania.

The cooperation aims to improve the capacity to handle the issue of workplace accidents involving posted workers.



## Plans de coopération présentés

### **27 mars et 7 mai 2024- BG-DE :**

Plan de coopération entre le Centre de conseil berlinois pour la migration et le travail décent (BEMA) d'Arbeit und Leben Berlin-Brandebourg et la Direction de la mobilité de la main-d'œuvre du GLI EA-Bulgarie.

Mise à jour et diffusion d'une brochure d'information numérique interactive destinée aux travailleurs mobiles bulgares travaillant en Allemagne dans les secteurs des transports, de la construction et des soins.

Renforcement du processus de coopération à travers la participation à un groupe de travail local et interinstitutionnel dédié à la mobilité des travailleurs, des actions conjointes d'information et de prévention, des formations de consultants et d'inspecteurs et la signature d'un accord de coopération.

### **3 avril 2024- ES-PT :**

Coopération entre l'ACT (Autorité pour les Conditions de Travail) du Portugal et l'OEITSS (Agence Nationale d'Inspection du Travail et de Sécurité Sociale) d'Espagne. Mise en œuvre opérationnelle d'un accord de coopération facilitant l'échange d'informations entre les deux autorités et le suivi des procédures.

### **3 avril 2024- BE-PT :**

Coopération entre l'ACT (Autorité pour les Conditions de Travail) du Portugal et le SPF Emploi (Service Public Fédéral - Emploi, Travail et Concertation sociale). Mise en place d'un réseau de correspondants de proximité, dans le but de contribuer à la coopération opérationnelle entre la Belgique et le Portugal sur les situations de détachement de travailleurs afin de garantir le respect de la réglementation et des droits des travailleurs détachés et de mieux lutter contre les situations frauduleuses.

### **15 avril 2024 – NO-PL :**

Plan de coopération entre l'Autorité norvégienne d'inspection du travail (Arbeidstilsynet) et l'Inspection nationale du travail de Pologne visant à identifier le modèle commercial des maisons préfabriquées afin de résoudre les problèmes liés au processus d'enquête sur le détachement.

### **15 avril- BG-DE-SK :**

Plan de coopération entre l'Inspection nationale du travail de Slovaquie, le Centre de conseil berlinois pour la migration et le travail décent (BEMA) d'Arbeit und Leben Berlin-Brandebourg et la Direction de la mobilité de la main-d'œuvre du GLI EA en Bulgarie - pour résoudre une situation réelle impliquant des travailleurs bulgares détachés dans le secteur des soins. Plan de coopération en deux étapes : une inspection conjointe et une campagne d'information.

### **15 avril – NL-PT-SK :**

Plan de coopération entre l'Inspection nationale du travail de Slovaquie, l'ACT (Autorité pour les conditions de travail) du Portugal, le Ministère des Affaires sociales et de l'Emploi des Pays-Bas avec la contribution du Bureau national d'inspection du travail de la République tchèque. Le plan vise l'amélioration de l'information sur la réglementation du détachement fournie aux agences de travail temporaire slovaques.

### **7 mai- DE-PL :**

Plan de coopération entre l'Inspection nationale du travail de Pologne et le Centre de conseil berlinois pour la migration et le travail décent (BEMA) d'Arbeit und Leben Berlin-Brandebourg pour former les consultants polonais et améliorer leurs connaissances mutuelles.

### **7 mai- DE-SI :**

Plan de coopération entre l'Inspection du travail de la République de Slovénie et le Centre consultatif berlinois pour la migration et le travail décent (BEMA) d'Arbeit und Leben Berlin-Brandebourg visant à améliorer l'information fournie aux ressortissants de pays tiers détachés.

### **13 mai- DE-NO:**

Plan de coopération entre l'Autorité norvégienne d'inspection du travail (Arbeidstilsynet), les Commissaires régionaux à la protection de Norvège et Arbeit und Leben Hambourg et Berlin Allemagne pour former des professionnels chargés d'informer les travailleurs détachés et d'améliorer la prévention en matière de santé au travail.



Funded by the  
European Union



### **13 mai- BG-ES-FR-PL-PT-RO :**

Plan de coopération entre la Direction de la mobilité du travail du GLI EA en Bulgarie, l'OEITSS (Agence nationale de l'inspection du travail et de la sécurité sociale) d'Espagne, la Direction générale du travail française, l'Inspection nationale du travail de Pologne, l'ACT (Autorité pour les conditions de travail) du Portugal et l'Inspection du travail en Roumanie.

La coopération vise à améliorer la capacité à traiter la question des accidents du travail impliquant des travailleurs détachés.